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Protokół ze spotkania konsultacyjnego w sprawie lasów o zwiększonej 
funkcji społecznej w dniu 28 marca 2024 roku

W dniu 28 marca 2024 roku w siedzibie Nadleśnictwa Karczma Borowa miało 

miejsce spotkanie pracowników nadleśnictwa, Regionalnej Dyrekcji Lasów 

Państwowych w Poznaniu oraz Biura Urządzania Lasu i Geodezji Leśnej 

w Poznaniu z przedstawicielami leszczyńskiej społeczności w sprawie uzgodnienia 

zasięgu obszarów lasu o zwiększonej funkcji społecznej, które zostaną 

uwzględnione do projektu Planu Urządzenia Lasu dla Nadleśnictwa Karczma 

Borowa na lata 2025 – 2034. Konsultacje przebiegły w sposób następujący:

1. Maciej Majorek – p.o. Nadleśniczy Nadleśnictwa Karczna Borowa:

 otwarcie spotkania i przedstawienie jego celów: zainicjowanie dialogu 

niezbędnego do projektowania nowego Planu Urządzenia Lasu, 

rozpoznanie potrzeb i oczekiwań lokalnych społeczności w zakresie 

społecznych funkcji lasu oraz podjęcie dyskusji nad rozwiązaniami, które 

pozwolą jak najlepiej te funkcje spełniać a także umożliwienie 

społeczeństwu decydowania o przyszłym kształcie lasu.

2. Katarzyna Giełda-Pinas – starszy specjalista Służby Leśnej ds. urządzania lasu, 

Wydziału Zarządzania Zasobami Leśnymi w RDLP w Poznaniu:

 omówienie spraw organizacyjnych spotkania i przedstawienie jego 

harmonogramu.

3. Wiesław Krzewina – Dyrektor Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych 

w Poznaniu:

 omówienie istotności uczestnictwa społeczeństwa w działaniach 

dotyczących gospodarki leśnej oraz rekomendowanie do nawiązywania 

dialogu, przez całe dzięciolecie trwania planu urządzenia lasu, a nie tylko 

przed jego sporządzaniem.
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4. Tomasz Maćkowiak – Naczelnik Wydziału Promocji i Mediów w RDLP 

w Poznaniu:

 zwrócenie się do uczestników spotkania reprezentujących lokalną 

społeczność o zapraszanie do konsultacji znanych im przyrodników, którzy 

mogliby wnieść cenne uwagi do budowy planu urządzenia lasu.

5. Maciej Majorek - p.o. Nadleśniczy Nadleśnictwa Karczna Borowa:

 przedstawienie informacji ogólnych o nadleśnictwie, a także 

podejmowanych działań w zakresie ochrony lasu i przyrody, turystyki, 

edukacji, wypoczynku oraz udziału w różnych kampaniach i akcjach 

promocyjnych.

6. Katarzyna Giełda-Pinas – starszy specjalista Służby Leśnej ds. urządzania lasu, 

Wydziału Zarządzania Zasobami Leśnymi w RDLP w Poznaniu:

 przedstawienie informacji na temat czym jest plan urządzenia lasu, co on 

zawiera, jakie są jego podstawy prawne, definicje w tym etat cięć oraz 

informacja, że jego projektowanie odbywa się m.in. na podstawie Instrukcji 

Urządzania Lasu. Takowy plan stanowi wytyczne prowadzące 

do zachowania trwałości lasu, bezpieczeństwa odwiedzających oraz 

utrzymania walorów krajobrazowych na danym obszarze.

7. Zbigniew Cykowiak – Dyrektor Biura Urządzania Lasu i Geodezji Leśnej 

w Poznaniu:

 Przedstawienie informacji czym zajmuje się Biuro Urządzania Lasu 

i Geodezji Leśnej oraz omówienie ogólnych zasad projektowania planu 

na las.

8. prof. Roman Jaszczak – Kierownik Katedry Urządzania Lasu Wydziału Leśnego 

i Technologii Drewna Uniwersytetu Przyrodniczego w Poznaniu:

 przeprowadzenie wykładu pn. „Las o zwiększonej funkcji społecznej 

odpowiedzią na wzrost znaczenia partycypacji społecznej w polskim 

leśnictwie”.

9. Maciej Majorek - p.o. Nadleśniczy Nadleśnictwa Karczna Borowa:

 przedstawienie propozycji 502,97 ha lasów w okolicach Leszna, które 

można zakwalifikować jako lasy społeczne, które będą się dzielić na dwie 

strefy: intensywną i zrównoważoną w użytkowaniu przez społeczeństwo, 
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a także poinformowanie, że planowany jest zakup tablic informujących 

o powodzie wykonania zabiegów na danym obszarze.

10.Łukasz Magda – Kierownik pracowni urządzeniowej w Biurze Urządzania Lasu 

i Geodezji Leśnej w Poznaniu:

 omówienie pojęć stosowanych w leśnictwie mających istotne znaczenie 

podczas projektowania planu urządzania lasu tj. typy siedliskowe lasu 

decydujące o składzie gatunkowym podczas odnowienia lasu, wieki 

rębności poszczególnych gatunków drzew które są wskażnikiem 

osiągnięcia maksymalnej zdrowotności przed degradacją drzew oraz 

omówienie zasad rębni, głównie tych które będą stosowane 

w wyznaczonych strefach ze szczególnym wskazaniem na rębnie złożone.

11.PANEL DYSKUSYJNY:

a) Barbara Mroczkowska – Radna Rady Miasta Leszna:

 przyznaje, że przygotowane spotkanie zmieniło jej podejście do lasów 

i zaczęła rozumieć zachodzące mechanizmy w przyrodzie, w związku 

z czym proponuje z okazji 100-lecia Lasów Państwowych zorganizować 

wykład w wersji studyjnej na temat gospodarki lesnej, aby zmienić 

zdanie społeczeństwa na temat „bezprawnej wycinki”;

b) Wiesław Krzewina – Dyrektor Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych 

w Poznaniu:

 w odpowiedzi na wniosek Pani Barbary Mroczkowskiej, 

zaproponowano zorganizowania spotkania w terenie na granicy 

miasto/las, na którym można byłoby pokazać na konkretnych 

przykładach skutki działalności leśnika na podstawie planu urządzenia 

lasu. Widoczna jest potrzeba organizacji więcej niż jednego spotkania, 

w związku z czym proponuje się, aby odbywały się one po oszacowaniu 

miąższości drewna możliwej do pozyskania w kolejnym dziesięcioleciu; 

c) Anna Poloch – Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska Urzędu Miasta 

Leszna:

 Popiera wniosek Pani Barbary Mroczkowskiej dotyczący organizacji 

spotkań, ponadto zwraca się z prośbą o bieżące przekazywanie 

informacji na temat tego co się dzieje w leszczyńskich lasach;
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d) Joanna Girtler – specjalista Służby Leśnej ds. ochrony przyrody, edukacji, 

informacji i promocji nadleśnictwa:

 Przekazanie wiadomości, że co miesiąc na stronie nadleśnictwa 

www.karczmaborowa.poznan.lasy.gov.pl publikowane są informacje na 

temat prac gospodarczych na obszarach w sąsiedztwie miasta;

e) Tomasz Maćkowiak - Naczelnik Wydziału Promocji i Mediów w RDLP 

w Poznaniu:

 zaproponowanie udziału rad osiedlowych z wykorzystywaniem ich 

mediów społecznościowych do przekazywania informacji na temat 

działań na obszarach leśnych;

f) Jacek Kuik – dziennikarz gazety „ABC”:

 pomysł na współpracę w postaci przygotowania opracowania 

stanowiącego element gazety „ABC” bądź pliku pdf zamieszczonego 

na stronie internetowej gazety i nadleśnictwa, przedstawiającego 

zdjęcia lokalnych pomików przyrody, które są warte obejrzenia 

i naniesienia ich na mapę.

g) Anna Kaczmarek – przedstawicielka UKS „Dąb” Leszno, kartograf 

sportowy:

 w odpowiedzi na pomysł Pana Jacka Kuik przypomniała, że podobną 

formę posiadają zawody sportowe „Orientuj się w lesie”, które wspólnie 

są organizowane z nadleśnictwem mające na celu m.in. naukę 

korzystania z map;

h)  Sylwia Sadowska – społeczniczka, członkini Komitetu Obrony Demokracji:

 propozycja stworzenia mapy/książęczki z  punktami, w których można 

podczas spaceru w lesie kolekcjonować pieczątki w oparciu o przykład 

zbierania pieczątek w książęczce Korony Gór Polski;

i) Anna Kaczmarek – przedstawicielka UKS „Dąb” Leszno, kartograf 

sportowy:

 W odpowiedzi na pomysł Pani Sylwi Sadowskiej, poinformowano, 

że na podobnej zasadzie działa geocatching dostępny na całym 

świecie i jest to gra terenowa dla użytkowników odbiorników GPS 

polegająca na odnajdowaniu skrytek, schowanych przez innych 

uczestników.
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j) Zbigniew Cykowiak – Dyrektor Biura Urządzania Lasu i Geodezji Leśnej 

w Poznaniu:

 Zachęcanie do korzystania przez społeczeństwo z Banku Danych 

o Lasach oraz ze strony internetowej www.mapy.lasyiobywatele.pl 

„Zanim wytną Twój las” w celu uzyskiwania bieżących informacji 

na temat planowanych rębni;

k) Mariusz Suwiczak – Leśniczy Leśnictwa Nowy Świat w Nadleśnictwie 

Karczma Borowa:

 omówienie wylesienia w latach ‘80 na potrzeby powstania Os. Rejtana.

12.Wiesław Krzewina – Dyrektor Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych 

w Poznaniu:

 podsumowanie spotkania oraz zwrócenie się z prośbą do reprezentantów 

strony społecznej o pomoc Nadleśnictwu Karczma Borowa, 

w rozprzestrzenianiu informacji na temat lasów.

13.  Maciej Majorek – p.o. Nadleśniczy Nadleśnictwa Karczma Borowa:

 Podsumowanie spotkania ze strony organizatora oraz złożenie 

podziękowań uczestnikom za udział w spotkaniu i chęć podjęcia 

współpracy.

Sporządziła: Wiktoria Burdon

 

Załączniki: 

1. Prezentacja Nadleśnictwa Karczma Borowa – Lasy o zwiększonej funckcji społecznej;
2. Prezentacja RDLP Poznań – Plan urządzenia lasu i lasy o zwiększonej funkcji społecznej;
3. Prezentacja BULiGL Poznań – Lasy o zwiększonej funkcji społecznej, Nadleśnictwo 

Karczma Borowa Plan Urządzenia Lasu 2025-2034;
4. Dokumentacja fotograficzna.

Do wiadomości:

1. wg. rozdzielnika;
2. a/a.

p.o. Nadleśniczy
Nadleśnictwa Karczma Borowa 

Maciej Majorek
/podpisano elektronicznie/
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